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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 20 
november 2024 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, klockan 10:30-15:50, 
ajourneringar 12:00-13:00, 14:00-14:20 och 15:20-15:25. 

Paragrafer 

301-332 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande §§ 304-332 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) §§ 304-332 
Karolin Lundström (V) 
Mats Gyllander (M) §§ 301-303 
Nora Karlsson (C) §§ 301-303 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S) 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) §§ 304-332 
Nora Karlsson (C) §§ 304-332 
Eva Moberg (KD) 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Birgitta Pettersson kommundirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Marta Tiberg 
kommunikationsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner kanslichef, Susanne Eriksson politisk 
stabschef, Lena Grapp stadsjurist, John Hammar kommunsekreterare och Anna 
Hammarbäck koordinator. 
 
Föredragande 
§ 303 Maria Borgström strateg, Andreas Falk utvecklingsledare, Charlotte Skott 
näringslivsdirektör och Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör. 
§ 304 Eva Hermansson Flodin finanschef, David Arnell finansstrateg och Emma Hügard 
projektledare 
§ 305 Karin Graham projektledare 
§306 Anders Fridborg säkerhetschef, Lenita Granlund förvaltningsdirektör och Anna 
Bittner HR direktör 
§307-308, 332 Charlotte Skott näringslivsdirektör 
§310 Ida Bylund Lindman, avdelningschef 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 301 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Sofia Andersson (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum tisdagen den 26 november. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 302 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga till punkten Avsägelse och fyllnadsval Uppsala kommuns miljö- och 
klimatberedning till föredragningslistan, 

2. att lägga till initiativärende om den formella styrningen av 
etableringsfunktionen från Ehsan Nasari (C) och initiativärende om att stärka 
resursskolorna från Jennie Claesson (L) till föredragningslistan, samt 

3. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar 
att lägga till punkten Avsägelse och fyllnadsval Uppsala kommuns miljö- och 
klimatberedning till föredragningslistan, 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
att lägga till initiativärende om den formella styrningen av etableringsfunktionen till 
föredragningslistan. 

Jennie Claesson (L) yrkar  
att lägga till initiativärende om att stärka resursskolorna till föredragningslistan. 

Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson (C) yrkar 
att motionerna som rör de lokala ordningsföreskrifterna behandlas innan ärende 20. 
Revidering av de lokala ordningsföreskrifterna. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag till föredragningslista mot Jonas Segersam 
(KD) med fleras yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen fastställer föredragningslistan 
reviderad i enlighet med Erik Pellings (S), Ehsan Nasaris (C) och Jennie Claessons (L) 
yrkanden. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 303 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden: 

Återrapport av arbetet med att komma till rätta med de största riskerna för 
otillåtenpåverkan 

Utvärdering av etableringsfunktionen 

 

§ 304 

Föredragningar inför beslut 
Följande ärenden föredras inför beslut: 

Utökning av ram för obligationsprogrammet 

Internbankens externa låneram 2025 

Ansvar för allmän platsmark där huvudmannaskapet är enskilt och regelverk för 
bidrag till vägföreningar 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 305  

Upphandling av entreprenad, Uppsala 
Spårväg förarbeten KM 0/780-1/970, 
Sjukhusvägen 
KSN-2024-02646 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör 
för anläggande av ledningar och allmän plats i Sjukhusvägen inom Uppsala 
Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 7, samt  

2. att delegera till stadsbyggnadsdirektör att utse entreprenör. 

Sammanfattning 

Uppsala Spårväg förarbeten utför entreprenadarbeten som flytt av ledningar, 
nedtagning och flytt av träd samt uppbyggnad av mark inom påverkat 
entreprenadområde för spårväg. Upphandling av entreprenör sker inom det 
dynamiska inköpssystemet (DIS) för Uppsala Spårväg förarbeten.   

Upphandlingen avser sträckan Sjukhusvägen (sträckan Munkgatan–Dag 
Hammarskjölds väg). Arbeten som ingår i denna upphandling är stora och djupa 
längsgående ledningsläggningar samt en del djupa korsande ledningsläggningar. 
Arbetena i denna entreprenad innehåller även anläggande av spårvägssektionen 
västra/norra sida (möte mot Akademiska sjukhuset) och södra sidan (möte mot 
Uppsala Science Park). Sjukhusvägens möte mot stadsträdgården och Studenternas 
idrottsplats återställs till befintligt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 258 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 september 2024 
• Bilaga 1, Administrativa föreskrifter 
• Bilaga 2, Översikt förarbeten 
• Bilaga 3, Översikt entreprenad  
• Bilaga 4, Byggbarhet Sjukhusvägen 
• Bilaga 5, PM Träd Sjukhusvägen 
• Bilaga 6, Arbetsmiljöplan 
• Bilaga 7, Ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Våra partier vill inte bygga ut spårväg i Uppsala och därför yrkade vi avslag till förslaget 
till beslut. Denna sträcka kommer dessutom att ställa till med stora problem när en av de 
mest använda cykelvägarna stängs av för att spårvägen ska dras fram. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ än spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Det är alltså mycket oklart hur stor del av invånarna som faktiskt kommer 
nyttja spårvägen då vi i dagsläget inte vet hur många som kommer bo i de nybyggda 
stadsdelarna. Spårvägen riskerar att bli överdimensionerad för det framtida behovet av 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

kollektivtrafik. Det är bättre är att investera i ett flexibelt alternativ som BRT. Vi ser även 
ett behov av att en proportionerligt större del av stadsplaneringen sker på landsbygden 
och i de prioriterade tätorterna. Med vår politik hade exploateringen av sydöstra Uppsala 
blivit betydligt mindre och linjedragningen av kapacitetsstark kollektivtrafik annorlunda. 
Vi vill bygga ut Uppsala varsamt, inte bygga nya miljonprogram. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att det är viktigt att få till stånd en kapacitetsstark kollektivtrafik men 
förordar BRT (Buss Rapid System) som alternativ. På både delsträcka A och B finns redan 
idag ett behov av förstärkt framkomlighet och hög kapacitet i kollektivtrafiken. Även med 
BRT som tekniklösning hade det varit nödvändigt med de markentreprenader som nu ska 
genomföras, varför vi bifaller den delen av projektet. Vi är däremot fortsatt skeptiska till 
delsträcka D och Ultunabron, både för att behovet ligger långt fram i tiden och att ett 
brobygge vid Ultuna riskerar stora naturvärden och i värsta fall 
grundvattenförsörjningen. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, har aldrig, och kommer aldrig, att stödja det 
pågående spårvägsprojektet. Samtidigt stöttar vi att Region Uppsala ska börja trafikera 
vissa sträckor med längre bussar än de längsta de har i trafik idag. För att det ska vara 
möjligt, och för att förbättra kollektivtrafikens framkomlighet, har UP budgeterat för 
omfattande vägarbeten de kommande åren. Även längre bussar liknande 
MalmöExpressen kräver i vissa sträckor omläggningar av ledningar samt att separata 
körfält för kollektivtrafiken byggs. 

 

 

  



Sida 10 (68) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 306 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden 

Inför krisledningsövning 

Återrapport av åtgärder för ökad trygghet och säkerhet i vård och omsorg 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 307  

Deltagande i Almedalen 2025 
KSN-2024-02456 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens arbetsutskott bereds möjlighet att delta under 
Almedalsveckan 2025. 

Sammanfattning 

Almedalsveckan, även kallad politikerveckan i Almedalen, genomförs årligen i Visby på 
Gotland. Under veckan samlas företrädare för de politiska partierna och diskuterar 
politik. Myndigheter, intresseorganisationer, företag med flera arrangerar seminarier 
under veckan. Almedalsveckan 2025 arrangeras den 23 juni till 27 juni. Många 
evenemang i programmet under Almedalsveckan är kostnadsfria och öppna för alla, 
samt en del rundabordssamtal och seminarier för inbjudna. Almedalsveckan är en 
viktig mötesplats för påverkan, omvärldsbevakning, kompetensutveckling och 
nätverkande. Det bedöms som viktigt att bereda möjlighet för ledamöterna i 
kommunstyrelsens arbetsutskott att delta under Almedalsveckan 2025.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 258 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 september 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är ett värdefullt arrangemang för kunskapsinhämtning, möteseffektivitet samt en 
möjlighet att lobba för Uppsalaintressen. För att öka värdet av deltagandet är det viktigt 
att närvarande politiker och tjänstemän har tydliga och mätbara målsättningar under de 
aktuella dagarna. Med fördel handlar dessa mätbara mål om antal formella möten som 
genomförts och där en tydlig målgrupp bjudits in och deltagit. Med fördel kan också både 
politiker och tjänstemän få i uppdrag att samla kunskap inom specifika områden som 
ska förmedlas till övriga i kommunstyrelsen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 308  

Stöd till företagsfrämjande organisationer 
KSN-2024-02584 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja ekonomiskt stöd om 650 000 kronor årligen 2025, 2026 och 2027 till 
Stiftelsen Uppsala Nyföretagarcentrum,  

2. att bevilja ekonomiskt stöd om 390 000 kronor årligen 2025, 2026 och 2027 till 
ideella föreningen Connect Sverige Region Uppsala,  

3. att bevilja ekonomiskt stöd om 240 000 kronor årligen 2025, 2026 och 2027 till 
Entreprenörsstiftelsen Drivhuset i Uppsala, samt 

4. att uppdra till näringslivsdirektören att teckna avtal med respektive 
organisation. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har ett världsledande företags-och innovationsfrämjande system 
med många olika aktörer där kommunen är en viktig långsiktig partner för samverkan 
och finansiering. 

I Uppsala kommuns näringslivsprogram och tillhörande handlingsplan 2024–2027, 
uttrycks inom målområde 3, Innovations och tillväxtkraft, att Uppsala kommun 
ytterligare ska stärka innovations- och tillväxtkraften genom det innovationsstödjade 
systemet och företagsfrämjande aktörer.  

I Uppsala kommun finns en bredd av aktörer som samverkar och kompletterar 
varandra. Efterfrågan på organisationernas tjänster ligger på en stabil och hög nivå och 
innefattar stöd till nya företagare, råd och stöd i företagens uppstartsfas och under den 
första tiden samt på andra sätt för omställning och utveckling.  

Samarbetsavtalen för Nyföretagarcentrum, Connect och Drivhuset löper ut vid 
årsskiftet och samtliga föreslås få förnyade avtal för 2025–2027 för en långsiktighet i 
planering och uppdrag för organisationerna. I varje samarbetsavtal finns mål och syfte 
specificerat för att bidra till att uppnå näringslivsprogrammets mål om ökat 
företagande och 2 000 nya jobb per år.    
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 262 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 september 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna kommer alltid att vara progressiva, tillväxtinriktade och företagsvänliga. Vår 
kommun har unika förutsättningar med två världsledande universitet, två 
universitetssjukhus och ett innovationsstödsystem i världsklass. Uppsala ska vara en av 
de bästa platserna i Sverige att etablera och driva företag på. Det är jobben som 
genererar skattemedel och finansierar skola, vård och omsorg. Ju fler företag desto 
bättre välfärd. För alla. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 309  

Antagande av riktlinje för dialog med de som 
bor och verkar i Uppsala kommun 
KSN-2024-02708 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta riktlinje för dialog med de som bor och verkar i Uppsala kommun 
enligt ärendets bilaga 1, samt 

2. att upphäva riktlinje för medborgardialog enligt ärendets bilaga 2.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fattade beslut om riktlinje för medborgardialog (KSN-2017-0239) 14 
juni 2017 §144. Den 8 februari 2023 §16 beslutade kommunstyrelsen att en översyn av 
riktlinjen skulle göras.   

Kommunledningskontoret har utarbetat förslag till riktlinje för dialog med de som bor 
och verkar i Uppsala kommun, bilaga 1. Riktlinjen beskriver det systematiska 
arbetssättet för kommunens arbete med dialog, för att skapa förutsättningar för 
delaktighet och inflytande för de som bor och verkar i Uppsala kommun.  

För att spegla den beredd av dialoger som Uppsala kommun har med de som bor och 
verkar i kommunen föreslår kommunledningskontoret att riktlinjens omfattning vidgas 
något och att riktlinjens namn ändras. Förändringen motiveras ytterligare under 
rubriken föredragning. 

Riktlinjen utgår från Uppsala kommuns kvalitetspolicy, policy för hållbar utveckling 
och policy för kommunikation. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 263 
• Tjänsteskrivelse daterad den 19 september 2024 
• Bilaga 1, Riktlinje för dialog med de som bor och verkar i Uppsala kommun 
• Bilaga 2, Riktlinje för medborgardialog 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar 
att principen om att utvärdera samtliga dialoger internt och externt återförs till 
riktlinjerna. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Kent Kumpulas (SD) ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) ändringsyrkande mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Grundläggande för demokratin är att politiken utformas utefter folkviljan i så stor 
utsträckning som möjligt. Medborgardialogen är här ett extremt viktigt verktyg för att ta 
in synpunkter från allmänheten. Det är här viktigt att resultatet får en direkt effekt på den 
förda politiken och inte utmynnar i ren symbolpolitisk monolog från kommunens sida. 
Det blir därför väldigt märkligt att stryka principen om att utvärdera samtliga dialoger 
internt och externt. Att utvärdera resultatet av invånarnas synpunkter är helt avgörande 
för att medborgardialogen ska kunna få en inverkan på den förda politiken. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari(C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
För Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna är det avgörande med en god 
dialog med kommunmedborgarna. Trots tidigare riktlinje upplever vi hur denna dialog 
gång på gång har satts åsido. Det har gällt vid nedläggning av Hospice, Skolnedläggning 
i Åkerlänna, förslag om att avskaffa äldreombudsmannen, utbyggnaden av sydöstra 
Uppsala och spårvägsprojektet för att ta några exempel. Vi har då påpekat vikten av att 
följa inflytandetrappan som finns i modifierad form även i denna riktlinje. Problemet är 
alltså inte att ha en riktlinje som den nu föreslagna utan att se till att man efterföljer det 
som riktlinjen ger vid handen. För att åstadkomma det krävs en kulturförändring inom 
kommunen. Medborgarnas åsikter ska ses som tillgångar, inte hinder, och inkomna 
synpunkter måste ha möjlighet att påverka beslut i praktiken. Med en proaktiv dialog där 
kommunen ser till att informera sig om lokala förutsättningar i ett tidigt skede av 
processen borgar för en god stadsutveckling i samförstånd. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
En stärkt demokrati och att så mycket makt som möjligt sprids så nära de berörda som 
möjligt är centrala delar av Utvecklingspartiet demokraternas politik. Det är mycket 
positivt att konstatera att Uppsala kommun under innevarande mandatperiod kraftigt 
stärker invånarinflytandet. En historisk folkomröstning har genomförts där 
Uppsalaborna fått påverka nästa Översiktsplan. Stadsdels- och bygderåd har 
introducerats och kommer att stärka närdemokratin i Uppsala på ett modernt sätt utan 
att återupprepa erfarenheterna av urspårad ekonomi under kommundelsnämndernas 
tid. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 310  

Uppsägning av avtal med Energikontoret 
KSN-2024-02712 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att säga upp nuvarande avtal med Energikontoret i Mälardalen. 

Sammanfattning 

Energikontoret i Mälardalen AB är ett regionalt energikontor och har som 
huvuduppdrag att bidra till en hållbar energiutveckling i Mälardalen. Uppsala kommun 
har sedan 2006 serviceavtal med Energikontoret. Nuvarande serviceavtal gäller fram 
till 31 december 2025 och förlängs med fem år om det inte sägs upp senast ett år innan 
avtalet löper ut.  Kommunledningskontorets bedömning är att Uppsala kommun idag 
har förutsättningar att på egen hand bedriva ett ändamålsenligt och kostnadseffektivt 
arbete inom energiområdet. Därmed föreslås att säga upp nuvarande serviceavtal med 
Energikontoret i Mälardalen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 264 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 september 2024 
• Bilaga 1. Serviceavtal med Energikontoret från 2022 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar  
(1) att avtalet med Energikontoret kvarstår. 
(2) att en utredning görs som visar hur man som alternativ skulle kunna dra in på tjänster 
som arbetar med dessa frågor inom kommunadministrationen och vad det skulle kunna 
ge i minskade kostnader jämfört med ett fortsatt avtal/ medlemskap med 
Energikontoret. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först arbetsutskottets förslag mot Jonas Segersams (KD) yrkande 
(1) och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersam s(KD) yrkande (2) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi tror att man kan minska kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen 
genom att se över samtliga tjänster. Det gäller även personer som arbetar med 
energifrågor. Vi tror att antingen ett avtal med Energikontoret eller ett fullt medlemskap 
skulle kunna ge mer utväxling för pengarna på detta område än en eller flera 
heltidstjänster inom Uppsala kommun. Det är viktigt att ta vara på den kompetens som 
finns för övrigt i Mälardalen, och utveckla samarbetet med närliggande kommuner. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 311  

Hållbarhetslöfte för ekosystem och biologisk 
mångfald 
KSN-2024-02763 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta hållbarhetslöfte för ekosystem och biologisk mångfald. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen har bjudit in aktörer i Uppsala län att delta i genomförandet av det 
regionala åtgärdsprogrammet ”Färdplan för ett hållbart län –åtgärder för ekosystem 
och biologisk mångfald” genom att anta hållbarhetslöften, se bilaga 2. Syftet är att 
samla länets åtgärder för att bevara och öka biologisk mångfald i en gemensam 
beredning inför länsstyrelsens rapportering till nationella miljömålen och de globala 
hållbarhetsmålen i Agenda 2030.  

Hållbarhetslöftet är en avsiktsförklaring mellan Uppsala kommun och länsstyrelsen 
som beskriver att Uppsala kommun åtar sig att genomföra, rapportera och samverka 
kring åtgärder under fyra års tid.  

Uppsala kommun antog första omgången av hållbarhetslöfte för ekosystem och 
biologisk mångfald 2020 för perioden 2020–2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 265 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 september 2024  
• Bilaga 1 Hållbarhetslöfte till program Ekosystem och biologisk mångfald 2024–

2028 
• Bilaga 2 Inbjudan hållbarhetslöfte 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Att värna biologisk mångfald är ett viktigt arbete som Uppsala kommun behöver ta på 
allvar. Det föreslagna hållbarhetslöftet är dock ren symbolpolitik som riskerar att 
medföra utökad administrativ börda på kommunen. Det är inte genom regleringar, 
skriftliga löften/policyer och rapporteringar som vi uppnår biologisk mångfald. Det är 
även problematiskt att paketera ihop åtgärder i ett paket som kommunen förväntas 
förbinda sig till. Ett flertal av åtgärderna kan vara direkt kontraproduktiva och medföra 
negativa konsekvenser för kommunen om man inte tar hänsyn till de enskilda 
omständigheterna. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att Uppsala kommun ska ha höga ambitioner på klimat- och 
miljöområdet. Vi ställer oss bakom hållbarhetslöftet för ekosystem och biologisk 
mångfald, men tycker att Uppsala kommun måste göra betydligt mer för att både värna 
och stärka den biologiska mångfalden. Vi anser exempelvis att Uppsala kommun ska ha 
som ambition att öka den biologiska mångfalden i varje detaljplan som ska antas i 
kommunen och att mark som är klassificerad med den högsta naturvärdesklassen helt 
ska undantas för exploatering. Tyvärr är vi ensamma i våra höga ambitioner för att värna 
och stärka den biologiska mångfalden, vi hoppas att de övriga partierna kan vakna till 
och ansluta sig till Centerpartiets linje i denna viktiga fråga. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna förespråkar en politik som bygger på fakta, ansvarstagande och innovation. 
Vi ser värnandet av den biologiska mångfalden som avgörande för en hållbar framtid och 
eftersträvar en balanserad politik som förenar samhällsutveckling och ekologisk 
mångfald. Det är av stor vikt att miljökonsekvensbedömningar utförs i kommunens 
samtliga projekt. Genom att förena ekologiska, sociala och ekonomiska mål skapar vi ett 
hållbart Uppsala – för dagens och morgondagens generationer. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Om man bryr sig om generationsrättvisa är bland det viktigaste dagens generation 
människor kan göra för kommande generationer att värna den biologiska mångfalden. 
Det är mycket viktigt att ta detta arbete på stort allvar. Planeten tillhör inte bara oss 
människor utan alla andra levande varelser på vår jord. Många av dessa varelser och 
arter är vi mer eller mindre beroende av kopplat till naturens kretslopp.  
I ljuset av det nödvändiga förbättringsarbetet kopplat till försvar av den biologiska 
mångfalden är det anmärkningsvärt att en majoritet i dagens kommunfullmäktige vill 
bygga en bro vid Ultuna över mot Sävja som på flera sätt hotar både 
grundvattenförsörjningen och flera rödlistade arter. Det brukar kallas hyckleri. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 312  

Revidering av Riktlinje för stöd- och 
skyddsinsatser för förtroendevalda 
KSN-2024-02560 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera Riktlinje för stöd- och skyddsinsatser för förtroendevalda enligt 
ärendets bilaga 1, samt 

2. att uppdra åt kommunledningskontoret att ta fram en vägledning med mer 
detaljerade anvisningar för kommunens stöd åt kommunalråd och vissa andra 
förtroendevalda där behov föreligger. 

Sammanfattning 

Som arbetsgivare ansvarar kommunen för sina medarbetares säkerhet och 
arbetsmiljö. Kommunens arbetsmiljöansvar för förtroendevalda är däremot inte lika 
tydligt eftersom förtroendevalda formellt inte är anställda av kommunen. Att 
kommunens förtroendevalda känner sig trygga och säkra är emellertid centralt för att 
demokratin ska fungera. Därför har kommunen sedan 2018 en riktlinje som förtydligar 
kommunens ansvar för förtroendevaldas trygghet och säkerhet när de har ett uppdrag 
i Uppsala kommunkoncern. Riktlinjen har nu reviderats för att stämma överens med 
övrigt säkerhetsarbete och vissa förändrade styrdokument såsom policyer och 
program.   

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 266 
• Tjänsteskrivelse daterad den 7 november 2024 
• Bilaga 1, Förslag till reviderad Riktlinje för stöd- och skyddsinsatser för 

förtroendevalda 
• Bilaga 2, nuvarande Riktlinje om stöd och skydd till förtroendevalda 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Det är positivt att den andra att-satsen arbetades fram och bifölls. Det är viktigt att de 
förtroendevalda som behöver stöd får det, men det är också viktigt att det inte finns en 
färdig mall för stödet eftersom det skulle innebära att insatserna bli kända och därmed 
icke verkningssamma.  
Vidare behöver man reda ut hur ansvarsfördelningen ska se ut mellan partierna och 
kommunen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 313  

Remiss av Plan för innerstaden 
KSN-2023-02677 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera förslag till Plan för innerstaden i enlighet med ärendets bilaga 1 
till remissinstanserna i ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

Den 12 december 2016 (§ 229) antog kommunfullmäktige Uppsalas innerstadsstrategi. 
Uppdraget var en del i framtagandet av översiktsplanen med syfte att fördjupa 
visionen och strategin för innerstaden.  

I juni 2023 (§ 139) beslutade kommunstyrelsen om tilläggsdirektiv till arbetet med ny 
översiktsplan. Direktivet innebar bland annat ett uppdrag att ta fram en revidering av 
innerstadsstrategin under innevarande mandatperiod. Ett förslag till plan för 
innerstaden sänds nu på remiss mellan december 2024 och februari 2025 samtidigt 
med trafiknätsplanen.  

Plan för innerstaden planeras att antas under senhösten 2025 för att sedan inarbetas i 
översiktsplanen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 267 
• Tjänsteskrivelse, daterad 5 november 2024 
• Bilaga 1, Förslag plan för innerstaden  
• Bilaga 2, brev till remissinstanser 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar  
att ärendet återremitteras och omarbetas för att inte försämra tillgängligheten för 
bilburna trafikanter samt för att säkerställa tillräcklig tillgång till parkeringsplatser i 
innerstaden. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att det i planen ska framgå att tillgänglighet för alla trafikslag är nödvändigt och att 
alla ska kunna nå sina målpunkter 
(2) att markparkeringar för kortare besök ska finnas kvar 
(3) att Uppsala kommun testar markanvisningar med inriktning mot traditionell 
arkitektur i nybyggnation i innerstaden 
(4) att på sida 17 under ”Tillgänglighet och gåvänlighet” lägga till ”Uppsalabon måste ha 
enkelt att ta sig till och runt i innerstaden och ett hela-resan-perspektiv behöver 
säkerställas”. 
(5) att planen kompletteras med förslag på förenklingar för näringslivet för att skapa en 
mer levande stad och bättre förutsättningar för näringslivsetablering 
(6) att innerstaden även fortsatt ska ha möjlighet för biltrafik på Kungsgatan, 
Stationsgatan och Väderkvarnsgatan 
(7) att spårväg inte byggs i Uppsala 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar  
att ärendet ska avgöras idag samt avslag till Therez Almerfors (M) med fleras 
ändringsyrkanden (1)-(7). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) återremissyrkande mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(7) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Alla trafikslag ska ha möjlighet att nå centrala delarna av Uppsala och uppsalaborna ska 
tillfälligt kunna parkera sin bil. Detta är särskilt viktigt för att stärka cityhandeln. Om vi 
ska ha ett levande city måste det vara möjligt att ta sig dit och nå sina målpunkter på ett 
enkelt sätt även om man inte bor i stan.  
Ett levande näringsliv är en viktig förutsättning för en attraktiv innerstaden, därför 
behöver kommunen förbättra näringslivsklimatet och genomföra nödvändiga 
förenklingar.  
Planen har flera goda förslag på hur innerstaden kan bli mer inbjudande och trevlig. 
Moderaterna har tidigare lagt förslag om att testa markanvisningar för traditionell 
arkitektur och det är något vi skulle vilja se i innerstaden.  
Moderaterna kommer att inkomma med fler inspel till planen för innerstaden under 
remissrundan. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För Sverigedemokraterna är det viktigt att Uppsala stad är tillgängligt för den 
bilberoende delen av befolkningen. Vi ser därför allvarligt på förslag som strävar efter att 
försämra framkomligheten för biltrafikanter och transporter. En försämrad tillgänglighet 
riskerar att avsevärt skada Uppsalas attraktivitet, besöksnäringen och cityhandeln. En 
smart trafikplanering uppnås genom att hitta de bästa lösningarna för samtliga 
trafikslag i samspel, inte på bekostnad av biltrafiken och transportörer. Det är givetvis 
önskvärt att stärka Uppsalas trafikflöde genom prioriterade och kapacitetsstarka 
trafikleder. Fler valmöjligheter för den enskilde trafikanten är bättre än styrning, 
reglering och förbud. Det blir därför problematiskt att införa fler bilfria gator och zoner 
som snarare leder till onödiga omvägar, ett försämrat flöde och en mindre tillgänglig 
stad. Det är även viktigt att säkerställa att antalet tillgängliga och prisvärda 
parkeringsplatser ökar och inte minskar vid ny- och ombyggnation. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är viktigt att även Uppsala innerstad fortsatt har tillgänglighet för alla olika 
trafikslag. Man ska förutom gång, cykel och kollektivtrafik även kunna ta sig in till 
innerstaden med bil. Det är en förutsättning för ett fortsatt levande city och för att 
landsbygdsbefolkningen inte ska utsättas för diskriminering. 
Man bör därför avbryta spårvägsprojektet och i stället för att fortsätta stänga av 
innerstaden mer och mer för bilister se till att få till fungerande parkeringslösningar, 
ringlinjer, pendlarparkeringar och genomfartsleder för alla trafikslag. 
Det är viktigt att innan beslut om innerstadsplan tas så måste förslaget sändas på remiss 
till så många relevanta organ som möjligt. Vi vill därför tacka för att, enligt vårt förslag, 
Region Uppsala lagts till, som saknades i ursprungsförslaget. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet kommer att inkomma med ett eget remissvar där vi presenterar våra 
förslag för en grön, trygg och trivsam innerstadsmiljö. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna vill att Uppsala ska vara en levande och framåtblickande stad med en 
attraktiv och tillgänglig stadskärna som förenar boende, arbete, handel och kultur. Vi ser 
att ett välfungerande city är avgörande för att stärka Uppsalas position som en av 
Sveriges mest dynamiska och företagsvänliga städer. För att citykärnan ska vara 
inkluderande och tillgänglig krävs en balans mellan kollektivtrafik, cyklister, fotgängare 
och biltrafik samtidigt som vi lyfter fram innovation och tillväxt. 
Uppsalas befolkning och tillväxt har dynamiskt ökat över tid samtidigt som vi har 
planerat utifrån bilen i centrum. Nu måste vi lägga om vårt fokus och planera för en 
kommun med gång, cykel och kapacitetsstark kollektivtrafik i centrum. Det svenska 
järnvägsnätet har under en längre tid varit otroligt eftersatt. Fyrspår behövs för att lösa 
gårdagens, dagens och framtidens problem – oavsett tillväxt. Därför förespråkar vi också 
moderna infrastrukturlösningar som spårväg och en ny tågstation vilka inte bara stärker 
stadens roll som en framstående storstad utan också skapar bättre förutsättningar för 
näringsliv och arbetsmarknad. 
Uppsala är unikt med sina två världsledande universitet och sitt innovativa näringsliv. 
Genom att tillgodose behoven hos både invånare och företag och med nära dialog med 
remissinstanser kan vi bevara och utveckla Uppsalas puls och karaktär. Liberalerna ser 
fram emot att arbeta fram en vision som leder till en levande, tillväxtinriktad och hållbar 
framtid för Uppsala. Ju fler företag och innovativa lösningar vi skapar, desto starkare blir 
välfärden för alla. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
På många sätt är det ett bra underlag som nu får utmanas av alla som får rätt att svara 
på förslaget till Plan för innerstaden. Utvecklingspartiet demokraterna, UP, vill dock lyfta 
fram att det är viktigt att förstå att bilar även i framtiden kommer att fylla viktiga 
funktioner för väldigt många enskilda Uppsalabor och företagare. Det inkluderar 
människor som bor i innerstaden och företagare som behöver utföra tjänster och 
leveranser i innerstaden. Med det sagt står Utvecklingspartiet demokraterna bakom att 
prioriteringen i innerstaden ska vara gående, cyklister, kollektivtrafik och därefter bilen. 
Trots att bilen kommer sist måste kommunen säkerställa god tillgång till 
parkeringsplatser i innerstaden. Först när kommunen säkrat pendlarparkeringar vid 
goda kollektivtrafikstråk kan en restriktivare P-norm övervägas.  
Med fördel kan kommunen bättre överväga tider för leveranser till och ifrån butiker. Med 
fördel kan kommunen sänka fordons hastighetsregler i innerstaden. UP anser också att 
kommunen i mycket större utsträckning i planen ska tänka in att nyttjandet av bilpooler 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

kopplade till delningssystem kraftigt kommer att öka samt att självstyrande fordon inom 
20 år kommer att trafikera Uppsalas gator. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 314  

Remiss av Trafiknätsplan för Uppsala kommun 
KSN-2024-02339 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera förslag till Trafiknätsplan för Uppsala kommun i enlighet med 
ärendets bilaga 1 till remissinstanserna i ärendets bilaga 2.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fattade beslut om tilläggsdirektiv till arbetet med ny översiktsplan i 
juni 2023. Direktivet innebar bland annat ett uppdrag att ta fram en trafiknätsplan samt 
en revidering av innerstadsstrategin under innevarande mandatperiod.  

Ett program och en handlingsplan för mobilitet och trafik beslutades av 
kommunstyrelsen respektive kommunfullmäktige i december 2021 (KSN-2019-2011, 
§421) och januari 2022 (KSN-2019-2011, §372). Under revideringen av översiktsplanen 
påbörjades arbetet med att ta fram ett huvudgatunät för Uppsala stad. Det är en 
komplettering till programmet och handlingsplanen, och är grunden för 
trafiknätsplanen. 

Trafiknätsplanen sänds nu ut för remiss mellan 2 december och 14 februari 2025 
tillsammans med planen för innerstaden. Innan remissen sänds ut kommer den att få 
en layout i likhet med planen för innerstaden. Efter revideringsarbete planeras 
trafiknätsplanen att antas under senhösten 2025 tillsammans med planen för 
innerstaden. Trafiknätsplanen kommer sedan att arbetas in i översiktsplanen i det 
revideringsarbete som startar 2026. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 268 
• Tjänsteskrivelse, daterad 4 november 2024 
• Bilaga 1, Förslag till trafiknätsplan för Uppsala kommun 
• Bilaga 2, Remissbrev med remissinstanser 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar  
att ärendet återremitteras och omarbetas för att inte försämra tillgängligheten för 
bilburna trafikanter samt för att säkerställa tillräcklig tillgång till parkeringsplatser. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att genomfartsförbudet på Kungsgatan tas bort 
(2) att upphäva dubbdäcksförbudet på Kungsgatan 
(3) att Framkomlighet för bil ska fortsatt vara god och möjliggöras på Stationsgatan 
och på Väderkvarnsgatan och övriga ringleder 
(4) att Spårväg inte byggs i Uppsala. 

Jonas Segersam (KD) yrkar dessutom 
(5) att det ska finnas fungerande parkeringslösningar, ringlinjer och genomfartsleder 
även för biltrafik 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar  
att ärendet ska avgöras idag samt avslag till Therez Almerfors (M) och Jonas Segersams 
(KD) ändringsyrkanden (1)-(5). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) återremissyrkande mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(4) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersams (KD) yrkande (5) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala ska vara tillgängligt för alla trafikslag. Det ska vara enkelt och tryggt att ta sig 
runt oavsett om du cyklar, åker bil, reser med kollektivtrafik eller går. 
I nuläget genomförs flera framkomlighetsinskränkande aktiviteter samtidigt. För att det 
ska vara möjligt att ta sig med bil behöver dubbdäcksförbudet och genomfartsförbudet 
på Kungsgatan tas bort.  
Moderaterna kommer att inkomma med fler inspel till trafiknätsplanen under 
remissrundan. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För Sverigedemokraterna är det viktigt att Uppsala stad är tillgängligt för den 
bilberoende delen av befolkningen. En smart trafikplanering uppnås genom att hitta de 
bästa lösningarna för samtliga trafikslag i samspel, inte på bekostnad av biltrafiken och 
transportörer. Det är givetvis önskvärt att stärka Uppsalas trafikflöde genom prioriterade 
och kapacitetsstarka trafikleder. Fler valmöjligheter för den enskilde trafikanten är bättre 
än styrning, reglering och förbud. Det blir därför problematiskt att införa fler bilfria gator 
och zoner som snarare leder till onödiga omvägar, ett försämrat flöde och en mindre 
tillgänglig stad. Den vision som presenteras i trafiknätsplanen grundar sig helt på det 
kommande spårvägsprojektet och möjligheten till att utöka denna kapacitet i andra 
delar av staden. Det kommer kräva oerhörda ombyggnationer av Uppsala stad och dess 
vägnät som riskerar att skapa stora problem och kostnader. Sverigedemokraterna 
förespråkar att Uppsala byggs ut varsamt och på bredden. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är bra att det nu äntligen kommer ett förslag om trafiknätsplan. Den saknar dock 
viktiga komponenter som fungerande sydvästlänk, fungerande kringleder, 
tillfredsställande parkeringslösningar, och i stället har man lagt in spårväg och 
avstängning av Kungsgatan och Stationsgatan för biltrafik. Vi kristdemokrater anser att 
Uppsala ska fungera för alla trafikslag, så att även landsbygdsbefolkning som är 
beroende av bil ska ha tillträde till staden. 
Det är dock positivt att följande remissinstanser lagts till i förslaget enligt vårt förslag i 
KSAU: M Sverige avdelning Uppsala, Taxi, LRF, Sveriges åkeriföretag 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet kommer att inkomma med ett eget remissvar om hur trafiknätsplanen kan 
utformas på ett så ändamålsenligt sätt som möjligt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna vill att Uppsala ska vara en levande och framåtblickande stad med en 
attraktiv och tillgänglig stadskärna som förenar boende, arbete, handel och kultur. Vi ser 
att ett välfungerande city är avgörande för att stärka Uppsalas position som en av 
Sveriges mest dynamiska och företagsvänliga städer. För att citykärnan ska vara 
inkluderande och tillgänglig krävs en balans mellan kollektivtrafik, cyklister, fotgängare 
och biltrafik samtidigt som vi lyfter fram innovation och tillväxt. 
Uppsalas befolkning och tillväxt har dynamiskt ökat över tid samtidigt som vi har 
planerat utifrån bilen i centrum. Nu måste vi lägga om vårt fokus och planera för en 
kommun med gång, cykel och kapacitetsstark kollektivtrafik i centrum. Det svenska 
järnvägsnätet har under en längre tid varit otroligt eftersatt. Fyrspår behövs för att lösa 
gårdagens, dagens och framtidens problem – oavsett tillväxt. Därför förespråkar vi också 
moderna infrastrukturlösningar som spårväg och en ny tågstation vilka inte bara stärker 
stadens roll som en framstående storstad utan också skapar bättre förutsättningar för 
näringsliv och arbetsmarknad. 
Uppsala är unikt med sina två världsledande universitet och sitt innovativa näringsliv. 
Genom att tillgodose behoven hos både invånare och företag och med nära dialog med 
remissinstanser kan vi bevara och utveckla Uppsalas puls och karaktär. Liberalerna ser 
fram emot att arbeta fram en vision som leder till en levande, tillväxtinriktad och hållbar 
framtid för Uppsala. Ju fler företag och innovativa lösningar vi skapar, desto starkare blir 
välfärden för alla. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
På många sätt är det ett bra underlag som nu går ut på remiss. Ett underlag som nu får 
utmanas av alla som får rätt att svara på förslaget till Trafiknätsplan för Uppsala 
kommun. Utvecklingspartiet demokraterna vill dock lyfta fram att det är viktigt att förstå 
att bilar även i framtiden kommer att fylla viktiga funktioner för väldigt många enskilda 
Uppsalabor och företagare. Det inkluderar människor som bor i innerstaden och 
företagare som behöver utföra tjänster och leveranser i innerstaden. Med det sagt står 
Utvecklingspartiet demokraterna bakom att prioriteringen i innerstaden ska vara 
gående, cyklister, kollektivtrafik och därefter bilen. Trots att bilen kommer sist måste 
kommunen säkerställa god tillgång till parkeringsplatser i staden. När kommunen säkrat 
pendlarparkeringar vid goda kollektivtrafikstråk kan en restriktivare P-norm övervägas.  
Med fördel kan kommunen bättre överväga tider för leveranser till och ifrån butiker. Med 
fördel kan kommunen sänka fordons hastighetsregler i innerstaden. UP anser också att 
kommunen i mycket större utsträckning i trafiknätsplanen ska tänka in att inom 20 år 
kommer nyttjandet av bilpooler kopplade till delningssystem kraftigt öka och 
självstyrande fordon trafikera Uppsalas gator. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 315  

Uppföljning av budget för 
exploateringsprojekt per augusti 2024 
KSN-2023-01352 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna nya budgetar för projekt i enlighet med ärendets bilaga 2, samt 
2. att godkänna upprättade rapporter med begäran om reviderad budget med 

tillhörande åtgärdsförslag enligt ärendets bilaga 3. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 8 februari 2022 (§ 3) om en ny ordning för 
ekonomiska beslut i exploateringsprojekt. Beslutet innebär bland annat att en samlad 
rapportering av alla exploateringsprojekt ska ske två gånger årligen vid ordinarie 
uppföljning per 31 mars och 31 augusti. Detta ärende avser uppföljningen per 
31 augusti. Prognosen för alla exploateringsprojekt rapporteras genom en 
sammanställd lista. De projekt som avviker mer än de avvikelseramar som finns 
beslutade kräver nytt budgetbeslut. Vid uppföljningstillfället avvek 14 av 
exploateringsverksamhetens 148 projekt mer än vad avvikelseramarna tillåter från sina 
beslutade utrednings- eller genomförandebudgetar och kräver därför nya 
budgetbeslut. 

Jämfört med tidigare beslutade budgetar medför förslagen till nya budgetar, 
tillsammans, ett lägre netto om 41 miljoner kronor. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 23 oktober 2024 § 77 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 september 2024 
• Bilaga 1, Översikt samtliga projekt 
• Bilaga 2, Projekt med avvikelser som kräver nytt budgetbeslut 
• Bilaga 3, Avvikelserapporter för projekt som kräver nytt budgetbeslut 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att presentera ett tydligt förslag till 
prioriteringar av projektportföljen för att säkra en hållbar ekonomi. 

Kent Kumpula (SD) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med 
fleras yrkande. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Uppsala kommuns mark-och exploateringsverksamhet är omfattande, rör stora värden 
och är strategiskt viktig för kommunens utveckling. Givet det rådande 
samhällsekonomiska läget med en lågkonjunktur och högre räntor är det viktigt med en 
mer strategiskt politisk styrning av exploateringsekonomin. Alldeles för många av 
projekten klarar inte av ett positivt nettoresultat. Vi kan inte investera och exploatera 
mark bara som ett självändamål. Tillväxten måste synkroniseras med investeringar i 
övrig infrastruktur, både social och fysisk i form av exempelvis vägar och VA. Med tanke 
på de sjunkande befolkningsprognoserna finns det anledning att vara ännu mer 
noggrann med vilka projekt vi ska gå vidare med.  
De parametrar som påverkar ekonomin i sin helhet är enskilda projekts ekonomi, årets 
resultat för projektportföljen i sin helhet, kassaflödet från exploateringsverksamheten 
och utvecklingen av våra tillgångar, skulder och det egna kapitalet, det vill säga 
balansräkningen. Från oppositionen har vi efterfrågat politiskt beslutade nyckeltal för 
dessa parametrar. Det skulle skapa förutsättningar för en bättre ekonomisk uppföljning 
och mer informerade beslut. Det är inte uteslutet att driva enstaka exploateringsprojekt 
med ett nollresultat eller till och med ett negativt resultat, om det finns andra värden som 
kan realiseras ur en vidare samhällsutvecklingsaspekt. Men det kräver i så fall 
informerade och medvetna beslut. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverige befinner sig i lågkonjunktur och har bland den högsta arbetslösheten inom EU 
parallellt med en mycket låg tillväxt. Med det som utgångspunkt är det illa att 
sannolikheten är stor att lågkonjunkturen kommer att förvärras nu när Sveriges största 
handelspartner Tyskland gått in i recession och politisk instabilitet. Valet av Donald 
Trump som president i USA kommer att innebära höga nya tullar för svenska företag och 
ett upptrappat handelskrig med Kina. Väldigt mycket talar för att den svenska 
konjunkturen kommer att försvagas år 2025 och 2026 när USAs protektionism ökar i 
styrka. I ljuset av detta måste kommunens exploateringsprojekt mycket hårdare 
prioriteras och kostnaderna kopplade till exploateringsprojekten kraftigt sänkas. Att inte 
snabbare än hittills genomföra denna marknadsanpassning av kostnaderna är 
oansvarigt i förhållande till skattebetalarna. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 316  

Utökning av ram för obligationsprogrammet 
KSN-2024-02610 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utöka låneramen i Uppsala kommuns obligationsprogram från 13 000 
miljoner kronor till 20 000 miljoner kronor. 

Sammanfattning 

I enlighet med Uppsala kommuns finansiella riktlinjer ska kommunstyrelsen fastställa 
beloppsramar för kommunens låneprogram. I ärendet lämnas förslag på att 
beloppsramen för befintligt obligationsprogram (MTN) ska utökas med 7 000 miljoner 
kronor.  

För att säkerställa en bred tillgång till kapitalmarknaderna och kunna göra upplåning 
under konkurrens behöver kommunen ha tillgång till flera finansieringskällor. 
Låneutrymmet i MTN-program, där Uppsala lånar i eget namn, har minskat under året. 
För att behålla möjligheten till konkurrens och samtidigt trygga tillgång på kapital 
föreslås att beloppsramen för kommunens MTN-program utökas. 

Beslutsunderlag 
• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 269 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 september 202 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
För Moderaterna är det viktigt att låneskulden inte ökar. Vi vill se en plan för hur 
låneskulden kan minska och har föreslagit detta vid flertalet tillfällen. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna har som en del i vårt förslag till mål och budget för 2025 att det ska 
finnas ett finansiellt mål att Uppsala kommuns låneskuld ska minska. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är mycket oroande att kommunen fortsätter att exponera Uppsalaborna för allt 
större skuldsättningsrisker i en orolig tid. Eftersom inte Uppsala kommuns befolkning 
växer i närheten av tidigare prognoser ökar inte heller det tidigare antagna 
skatteunderlaget. Samtidigt som skatteunderlaget inte matchar tidigare prognoser blir 
allt fler pensionärers andel av den totala befolkningen större, vilket också påverkar 
kommunens ekonomi. Sannolikheten är nu hög att arbetslösheten kommer att öka när 
Tyskland är i recession och USA avser att kraftigt höja tullavgifterna. Det är besvärande 
att kommunens skuldbörda per invånare planeras att öka mer än vad som kan betraktas 
som klok ekonomisk hushållning. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 317  

Internbankens externa låneram 2025 
KSN-2024-02490 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att under 2025 bemyndiga kommunstyrelsen att omsätta befintliga lån och 
uppta nya lån inom en totalt högsta låneram om 24 000 miljoner kronor. 

Sammanfattning 

I enlighet med Uppsala kommuns finansiella riktlinjer ska kommunfullmäktige 
fastställa en årlig ram för kommunkoncernens externa upplåning. Ramen utgår från 
aktuell låneskuld och tillkommande nyupplåningsbehov baserat på beslutad Mål och 
budget för budgetår 2025 med planår 2026–2027. Kommunstyrelsen genomför sedan 
upplåningen genom ett bemyndigande från fullmäktige. 

Kommunstyrelsen ska därefter enligt samma riktlinjer fastställa beloppsramar och 
villkor för de kommunala bolagens upplåning. Kommunstyrelsen planerar för beslut 
om detta den 11 december. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 270 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 oktober 2024 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
att under 2025 bemyndiga kommunstyrelsen att omsätta befintliga lån och uppta nya 
lån inom en total högsta låneram om 23 000 miljoner kronor. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

För att utse huvudförslag ställer ordföranden först arbetsutskottets förslag mot Ehsan 
Nasaris (C) yrkande och finner att kommunstyrelsen utser arbetsutskottets förslag till 
huvudförslag. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Moderaterna vill inte att låneskulden ska utökas, det skuldsätter dagens och framtida 
uppsalabor. Vissa investeringar är nödvändiga för Uppsalas utveckling, utbyggnad av 
spårväg är det inte. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet anser att Uppsala kommun måste ta fram en plan för hur låneskulden ska 
kunna minska på sikt. Vi förstår att upplåning är nödvändigt för att kunna investera, i 
synnerhet i en kommun som har Uppsalas tillväxt. Men det måste finnas en plan för hur 
skulderna ska kunna minska på sikt. I Centerpartiets förslag till mål och budget för 2025 
hade vi cirka 1 miljard mindre i investeringar. Därför yrkade vi på att den totala 
upplåningen skulle begränsas till 23 000 miljoner kronor, i linje med Centerpartiets 
investeringsplan. 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna har som en del i vårt förslag till mål och budget för 2025 att det ska 
finnas ett finansiellt mål att Uppsala kommuns låneskuld ska minska. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Jämfört med tidigare befolkningsprognoser kommer inte Uppsala kommuns 
skatteunderlag öka i en takt som lättare kan bära en allt mer besvärande räntebärande 
skuldbörda. Inte bara Utvecklingspartiet demokraternas varningslampor borde blinka 
röda när den prognosticerade externa låneskulden för 2024 räknas bli 18 730 miljoner 
kronor och att kommunen nu vill få möjlighet att höja den externa räntebärande 
låneskulden under 2025 till enorma 24 000 miljoner kronor. Bara en genomsnittlig 
räntekostnad motsvarande 2 procent på de 5 miljarder kronor kommunen vill kunna låna 
upp innebär ökade kapitalkostnader på 100 miljoner kronor. För att matcha något 
liknande måste kommunen ekonomiskt hållbart lansera ett effektiviseringsprogram på 
minst ytterligare 100 miljoner kronor. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 318  

Ansvar för allmän platsmark där 
huvudmannaskapet är enskilt och regelverk 
för bidrag till vägföreningar 
KSN-2016-2043 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera ärendet till gatu- och samhällsmiljönämnden samt plan- och 
byggnadsnämnden med senaste svarstid den 20 december 2024. 

Sammanfattning 

I tätorterna i Uppsala kommun är huvudmannaskapet för allmän plats i regel enskilt 
och ytorna förvaltas av samfällighetsföreningar även kallade vägföreningar (nedan 
kallade ”föreningar”). 

Kommunfullmäktige beslutade den 28 december 1971 (§ 491) att tills vidare lämna 
bidrag till vägföreningar inom ett antal tätorter. Bidragen skulle motsvara 
föreningarnas nettokostnad för gatuunderhåll. Kommunfullmäktige beslutade också 
att ge bidrag till två typer av enskilda vägar; vägar med statsbidrag och vägar utan 
statsbidrag. Bidragen ges per meter väg och räknas varje år om med ett 
väghållningsindex. Kommunfullmäktige beslutade den 23 november 1983 (§ 422) att 
fastställa bidragsandelen för föreningar med nettokostnadsbidrag till 90 procent för 
sommar- och vinterunderhåll samt 50 procent för administration. 

Under åren 2015 till 2018 inkom tre föreningar med begäran om att kommunen ska 
överta huvudmannaskapet för allmän plats i respektive förenings tätort. 

Kommunstyrelsen beslutade den 8 mars 2017 (§ 38), bilaga 2, att uppdra till 
stadsbyggnadsförvaltningen att i samverkan med kommunledningskontoret och den 
kommunala lantmäterimyndigheten utreda kommunalt övertagande av enskilt 
huvudmannaskap på allmän plats. Kommunstyrelsen beslutade samtidigt att uppdra 
till stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret att utforma förslag till 
ett nytt regelverk för bidrag till vägföreningar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 271 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 oktober 2024 
• Bilaga 1, kommunfullmäktiges beslut om bidrag till vägföreningar 
• Bilaga 2, kommunstyrelsens beslut 2017 om uppdrag till förvaltningen kopplat 

till principer för huvudmannaskap och bidrag till vägföreningar  
• Bilaga 3, komplettering till uppdrag 
• Bilaga 4, utredning om övertagande av huvudmannaskap 
• Bilaga 5, utredning om ny bidragsmodell 
• Bilaga 6a, gatu- och samhällsmiljönämnden protokoll övertagande 
• Bilaga 6b, gatu- och samhällsmiljönämnden protokoll bidrag 
• Bilaga 7, plan- och byggnadsnämndens protokoll övertagande 
• Bilaga 8, kommunala lantmäterimyndighetens yttrande 
• Bilaga 9, ny bidragsmodell för vägföreningar och enskilda vägar 
• Bilaga 10, den nya modellens påverkan på vägföreningar med 

nettokostnadsbidrag 
• Bilaga 11, kommunfullmäktiges beslut den 25 april 2022 § 184 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
(1) att remittera ärendet till gatu- och samhällsmiljönämnden samt plan- och 
byggnadsnämnden med senaste svarstid den 20 december 2024. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(2) att om kostnaden för en förstudie inför ett övertagande överstiger en miljon kronor 
ska Uppsala kommun stå för 95 procent av kostnaden och vägföreningen för 5 procent 
(3) att nivån på driftsbidrag till enskilda vägar med och utan statsbidrag ska vara 30 
procent av den beräknade underhållskostnaden till vägar med statsbidrag 
(4) att beräkningsgrunden för vägar utan statligt bidrag ska baseras på 30 procent av 
medelvärdet av driftskostnaden per meter väg med statsbidrag 
(5) att alla föreningar som får driftsbidrag av kommunen ska ha möjlighet att söka 
maximalt 50 procent i reinvesteringsbidrag av den kalkylerade kostnaden inklusive 
moms 
(6) att alla vägföreningar med särskilt driftsbidrag ska även få 50 procent i bidrag för 
ersättning av administrationskostnader 
(7) att alla föreningar som får särskilt driftsbidrag av kommunen ska ha möjlighet att 
söka maximalt 90 procent i reinvesteringsbidrag av den kalkylerade kostnaden inklusive 
moms. 

Ehsan Nasari (C) yrkar dessutom 
(8) att vid ett övertagande av huvudmannaskap ska Uppsala kommun stå för samtliga 
engångskostnader för upprustningen av berörda anläggningar till kommunal standard. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (2)-(7) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkande (8) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande (1). 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 319  

Revidering av de lokala ordningsföreskrifterna 
KSN-2024-01379 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. att revidera förslag till ordningsföreskrifter så att tillståndet i 
Ekonomikumparken och Stadsträdgården ska gälla 0700 – 2200, samt 

2. att uppdra åt förvaltningen att återkomma innan årsskiftet 2025/26 med en 
uppföljning och utvärdering av beslutet för att ta ställning till om fler större 
parker ska omfattas av regleringen 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

3. att anta reviderat förslag till lokala ordningsföreskrifter i enlighet med 
ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Nora Karlsson (C) föreslog i en motion väckt 22 maj 2023 att det generella förbudet mot 
alkoholförtäring i Uppsala kommuns lokala ordningsföreskrifter 13 § punkten f. skulle 
upphävas. Kommunstyrelsen beslutade den 13 december 2023 att återremittera 
ärendet i syfte att göra en fördjupad utredning samt föra en dialog med 
Polismyndigheten och Länsstyrelsen. Syftet var att utreda vilka konsekvenser ett 
eventuellt upphävande av alkoholförbudet kan få och samtidigt se om det är möjligt 
att ersätta förbudet med ett regelverk som innebär att tillåta en mindre 
alkoholförtäring under respektfulla former. Utredningen bör också visa om det är 
möjligt att tillåta alkoholförtäring på vissa undantagna platser och/eller tider. 

Kommunfullmäktige antog 31 januari 2022 nya lokala ordningsföreskrifter. Beslutet 
anmäldes till Länsstyrelsen den 14 februari 2022. Länsstyrelsen beslutade den 7 mars 
2022 att delvis upphäva de lokala ordningsföreskrifterna. Vid prövning av 20 § 
fyrverkerier och andra pyrotekniska varor bedömde Länsstyrelsen att det var otydligt 
vad som avsågs med skrivningen, att begreppen ”vårdinrättning” och ”inrättningar för 
djurhållning” var för otydliga, att föreskriften lade onödigt tvång på allmänheten och 
medförde obefogade inskränkningar i den enskildes frihet samt att föreskriften inte var 
så exakt att den var möjlig att tillämpa eller övervaka efterlevnaden av. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Sedan de lokala ordningsföreskrifterna antogs den 31 januari 2022 har det skett 
förändringar vad gäller vilka områden som klassificeras som friluftsområden. 

De ovanstående omständigheterna föranleder en revidering av de lokala 
ordningsföreskrifterna.  

Förslaget till nya lokala ordningsföreskrifter utgår från det underlag till lokala 
ordningsföreskrifter som Sveriges Kommuner och Regioner utarbetat och som 
utkommit i en uppdaterad version under 2023. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 272 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 oktober 2024 
• Bilaga 1, Förslag till lokala ordningsföreskrifter, KS rev 
• Bilaga 2, Remissvar lokalpolisområde Uppsala/Knivsta 
• Bilaga 3, Remissvar Räddningsnämnden 
• Bilaga 4, Remissvar Barnombudet 
• Bilaga 5, Remissvar Hela Människan, Blå bandet och Uppsala läns 

nykterhetsförbund 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
(1) att tillståndet i Ekonomikumparken och Stadsträdgården ska gälla 0700 – 2200, samt 
(2) att uppdra åt förvaltningen att återkomma innan årsskiftet 2025/26 med en 
uppföljning och utvärdering av beslutet för att ta ställning till om fler större parker ska 
omfattas av regleringen. 

Jennie Claesson (L) yrkar 
(3) att föreskrifterna gäller alla parker i Uppsala kommun samt 
(4) att alkoholförbud gäller 00.OO-07.00. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(5) att det generella förbudet mot alkoholförtäring i Uppsala kommuns lokala 
ordningsföreskrifter 13 § punkten f upphävs. 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (5). 

Kent Kumpula (SD) yrkar dessutom 
(6) att i ordningsföreskrifterna 12§ förbjuda tiggeri och 
(7) att i ordningsföreskrifterna 12§ belägga gatumusik med tillståndsplikt. 

Ehsan Nasari (C) yrkar i andra hand bifall till Jennie Claessons (L) yrkanden (3) och (4). 

Jennie Claesson (L) yrkar avslag till Kent Kumpulas (SD) yrkanden (6) och (7). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jonas Segersam (KD) yrkar dessutom 
(8) att ett förbud mot tiggeri läggs till i ordningsföreskrifterna. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jennie Claessons yrkanden (3) och (4) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (5) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersams (KD) yrkande (8) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Kent Kumpulas (SD) yrkanden (6) och (7) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Erik Pelling (S) med fleras yrkanden (1) och (2) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandena. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
reviderat i enlighet med Erik Pelling (S) med fleras yrkanden (1) och (2). 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för att det generella förbudet mot alkoholförtäring i 
Uppsala kommuns lokala ordningsföreskrifter 13 § punkten f upphävs. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar ett införande av tiggeriförbud som ett tillägg till de lokala 
ordningsföreskrifterna. Det hitresta och organiserade tiggeriet fortsätter fortfarande i 
varierande skala. Det finns vid det här laget åtskilliga studier som pekar dels på 
kopplingen till allvarligare brottslighet som trafficking och liknande, dels tydligt visar på 
hur pass organiserad hela denna hantering är. Att komma åt roten till det hitresta 
tiggeriet är och förblir hemländernas egna ansvar. Förekomst av gatumusik kan 
naturligtvis ses som en i och för sig harmlös sak, men det är även ett känt fenomen att 
gränsen mellan detta och rent tiggeri är minst sagt flytande. Av den orsaken ser SD det 
som nödvändigt att någon form av tillståndsplikt för gatumusik på allmän plats införs. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att samma regelverk av logiska skäl borde 
tillämpas i samtliga större parker i Uppsala stad. Det är viktigt att de regler som införs 
också respekteras av Uppsalaborna och att de också följs upp för efterlevnad. Om ingen 
efterlevnad säkerställs urholkas invånarnas benägenhet att följa demokratiskt beslutade 
lagar och regler. Alkoholförtäring i stadens parker bör aldrig tillåtas mellan 22:00 – 07:00.  
UP anser att regleringen av elsparkcyklarna måste skärpas då det fortfarande är en 
mycket dålig ordning kopplad till hur dessa fordon parkeras samt hur de i hög hastighet 
framförs på gångområden. För att inte urholka människors respekt för de lagar och 
regler som finns måste kommunen bättre uppmuntra Polis att bötfälla elsparkcyklister 
och andra cyklister som ofta kör på gångområden och områden där det är förbjudet för 
annat än gående, blåljusfordon och varutransporter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 320  

Redovisning av partistöd 2023 samt 
utbetalning av partistöd för 2025 
KSN-2024-01463 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. att utgå från det månatliga riksdagsledamotsarvodet per januari 2025 om 78 
500 kronor som beräkningsgrund för partistöden år 2025. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

2. att för år 2025 betala partistöd till 
Socialdemokraterna om 2 260 800 kronor,  
Moderaterna om 1 413 000 kronor,  
Vänsterpartiet om 1 130 400 kronor,  
Sverigedemokraterna om 847 800 kronor,  
Centerpartiet om 753 600 kronor,  
Kristdemokraterna om 659 400 kronor,  
Liberalerna om 565 200 kronor,  
Miljöpartiet om 565 200 kronor, samt  
Utvecklingspartiet demokraterna om 282 600 kronor. 

Sammanfattning 

I enlighet med kommunallagen 4 kap 29 § får kommuner ge ekonomiskt bidrag i form 
av partistöd till de partier som är representerade i kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktige antog regler för kommunalt partistöd för mandatperioden 2023–
2026 vid sammanträde den 19 september 2022 (§ 321).  

Samtliga partier som fick partistöd år 2023 har lämnat in redovisningar av partistöden i 
enlighet med reglerna och föreslås få partistöd utbetalt för år 2025. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 273 
• Tjänsteskrivelse daterad den 2 oktober 2024 
• Bilaga 1, uträkning av partistöd för år 2025 (AU) 
• Bilaga 2, uträkning av partistöd för år 2025 med uppdaterad beräkningsgrund 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att utgå från det månatliga riksdagsledamotsarvodet per januari 2025 om 78 500 kronor 
som beräkningsgrund för partistöden år 2025, samt 
att därmed för år 2025 betala partistöd till Socialdemokraterna om 2 260 800 kronor, 
Moderaterna om 1 413 000 kronor, Vänsterpartiet om 1 130 400 kronor, 
Sverigedemokraterna om 847 800 kronor, Centerpartiet om 753 600 kronor, 
Kristdemokraterna om 659 400 kronor, Liberalerna om 565 200 kronor, Miljöpartiet om 
565 200 kronor, samt Utvecklingspartiet demokraterna om 282 600 kronor. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag reviderat i 
enlighet med Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 321  

Nytt handlingsprogram enligt lagen om skydd 
mot olyckor 
KSN-2024-02778 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa Tierps, Uppsala och Östhammars kommuns handlingsprogram 
enligt lagen om skydd mot olyckor, samt 

2. att det nya handlingsprogrammet ska gälla från den 1 januari 2025. 

Sammanfattning 

Kommunerna ska enligt 3 kap 3§ och 8§ Lag (2003:778) om skydd mot olyckor ha 
handlingsprogram för förebyggande verksamhet och för räddningstjänst. Enligt lagen 
ska programmet ange mål för verksamheten, de risker för olyckor som finns i 
kommunen och kan leda till räddningsinsatser, hur den förebyggande verksamheten 
är planerad och ordnad samt förmåga att genomföra räddningsinsatser. Tierps, 
Uppsala och Östhammars kommuner har kommit överens om att ett gemensamt 
handlingsprogram ska fastställas av de tre kommunernas fullmäktige. 

Handlingsprogrammets innehåll och struktur styrs genom MSBFS 2021:1 föreskrifter 
och allmänna råd om innehåll och struktur i kommunens handlingsprogram för 
förebyggande verksamhet och räddningstjänst. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 274 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 september 2024 
• Bilaga 1, Tierps, Uppsala och Östhammars kommuns handlingsprogram enligt 

lagen om skydd mot olyckor 
• Bilaga 2, Riskanalys 2023 
• Bilaga 3, Sändlista för samråd 
• Bilaga 4, Samrådsredogörelse 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 322  

Revidering av Allmänna bestämmelser för 
användande av Uppsala kommuns allmänna 
vatten- och avloppsanläggning 
KSN-2024-02801 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta förslag till ny Allmänna bestämmelser för användande av Uppsala 
kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggning enligt ärendets bilaga 1.1, 
samt 

2. att bestämmelserna börjar gälla från och med den 1 januari 2025. 

Sammanfattning 

Uppsala Vatten och Avfall AB har den 26 september 2024 § 74 föreslagit att 
kommunfullmäktige reviderar Allmänna bestämmelser för användande av Uppsala 
kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggning (ABVA). 

Som en del i arbetet med att öka kvaliteten på sina tjänster avser Uppsala Vatten och 
Avfall AB från 2025 införa digitala vattenmätare för mätning av kommunalt 
dricksvatten. 

I nu gällande ABVA framgår att vattenmätare ska ha ett mekaniskt räkneverk varför 
bedömningen är att föreskriften behöver revideras. I samband med revideringen 
föreslås också skrivningar gällande vattenmätare och mätarplats uppdateras.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 275 
• Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2024 
• Bilaga 1, tjänsteskrivelse från Uppsala Vatten och Avfall AB 
• Bilaga 1.1, Förslag till ny ABVA att antas att gälla från 1 januari 2025 
• Bilaga 1.2 Redovisning av nu gällande och föreslagen lydelse av § 6 
• Bilaga 2, Uppsala Vatten och Avfall ABs beslut den 26 september 2024 § 72 



Sida 53 (68) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 323  

Svar på motion om förändrade lokala 
ordningsföreskrifter från Nora Karlsson (C) 
mfl. 
KSN-2023-01656 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Nora Karlsson (C) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 22 maj 2023 att det generella förbudet mot alkoholförtäring i Uppsala kommuns 
lokala ordningsföreskrifter 13 § punkten f. upphävs.  

Kommunstyrelsen beslutade vid behandling av motionen den 13 december 2023 § 295 
att återremittera ärendet i syfte att göra en fördjupad utredning av vilka konsekvenser 
ett eventuellt upphävande av alkoholförbudet kan få och om det är möjligt att ersätta 
förbudet med ett regelverk som innebär att tillåta en mindre alkoholförtäring under 
respektfulla former. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 276 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 oktober 2024 
• Bilaga 1, motion om förändrade lokala ordningsföreskrifter från Nora Karlsson 

(C) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) 
yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att samma regelverk av logiska skäl borde 
tillämpas i samtliga större parker i Uppsala stad. Det är viktigt att de regler som införs 
också respekteras av invånarna och att de också följs upp för efterlevnad. Om ingen 
efterlevnad säkerställs urholkas invånarnas benägenhet att följa demokratiskt beslutade 
lagar och regler. Alkoholförtäringen i stadens större parker ska inte tillåtas mellan 22:00 – 
07:00.  
UP kan acceptera att det förändrade regelverket om alkoholkonsumtion i två centrala 
parker ses som ett försöksprojekt fram till årsskiftet 2025/2026 då en utvärdering och 
uppföljning ska ligga till grund för om fler större parker i staden ska omfattas av 
föreslagen reglering. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 324  

Svar på motion om att lägga till katter i de 
lokala ordningsföreskrifterna för Uppsala 
kommun från Lisen Burmeister (SD) 
KSN-2023-03556 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 30 november 2023  
• att kommunen lägger till en paragraf om katter i de lokala 

ordningsföreskrifterna 
• att paragrafen/paragraferna för katter utformas så att den begränsar 

möjligheten att låta katter vara lösa på utvalda offentliga platser. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 277 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 april 2024 
• Bilaga, Motion om att lägga till katter i de lokala ordningsföreskrifterna för 

Uppsala kommun från Lisen Burmeister (SD) 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Kent Kumpulas 
(SD) yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 325  

Svar på motion om förbud av lustgas från 
Therez Almerfors (M) 
KSN-2024-02903 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bifalla motionen. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 7 oktober 2024  

• att Uppsala kommun i sina lokala ordningsföreskrifter inför ett förbud mot 
användandet av lustgas i berusningssyfte i offentlig miljö och på våra förskole- 
och skolområden.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 278 
• Tjänsteskrivelse daterad den 14 oktober 2024 
• Bilaga, Motion om förbud av lustgas från Therez Almerfors (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att bifalla 
motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 326  

Svar på motion om resande av minnesmärke 
över veteraner från Mattias Jansson (SD) 
KSN-2023-02802 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Mattias Jansson (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 9 oktober 2023  

• att Uppsala kommunfullmäktige uppdrar åt lämplig förvaltning att i samråd 
med företrädare för Veteraner i Uppland inleda en process i syfte att i den 
befintliga Veteranparken vid infarten till Akademiska sjukhuset få till stånd 
resandet av ett riktigt minnesmärke för veteraner från Uppsala och Uppland. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 279 
• Tjänsteskrivelse daterad den 1 oktober 2024 
• Bilaga 1, motion om resande av ett minnesmärke över veteraner från Mattias 

Jansson (SD) 
• Bilaga 2, protokollsutdrag från kulturnämnden 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Kent Kumpula (SD) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservation 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Våra veteraner skall hyllas för sina gärningar i rikets tjänst. Givetvis borde kommunen 
tillhandahålla en minnessten i deras ära. Det existerar ett stort intresse för en sådan 
minnessten hos Veteranerna i Uppland. Att kommunen inte vanligtvis tillhandahåller 
minnesstenar är en dålig ursäkt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 327  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 20 
november 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet 

Beslutsunderlag 

• Delegationsförteckning 2024-10-11 – 2024-11-12 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 328  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 20 
november 2024 
KSN-2024-00791 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Rapport - Utvärdering av etableringsfunktionen Uppsala kommun 2024 
• Information gällande vigselförrättare från Länsstyrelsen 
• Reserapport KSAU-resa Göteborg 10-11 oktober 2024 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen 2024-10-23 
• Månadsbrev EST oktober 
• Ordförandebeslut förlikningsavtal flyttjänster 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 329  

Avsägelse och fyllnadsval Uppsala kommuns 
miljö- och klimatberedning 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Ylva Stadell (S) från uppdraget som ledamot i Uppsala kommuns 
miljö- och klimatberedning, samt 

2. att utse Emad Shaabani (S) till ledamot i Uppsala kommuns miljö- och 
klimatberedning 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 330  

Svar på initiativärende om den formella 
styrningen av etableringsfunktionen från 
Ehsan Nasari (C) 
KSN-2024-03372 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet enligt föredragningen. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari har i ett initiativärende väckt den 20 november 2024 föreslagit att 
 stadsdirektören ska få i uppdrag att återkomma med förslag på hur den formella 
styrningen av etableringsfunktionen i Uppsala kommun ska förstärkas. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat den 20 november 2024 
• Bilaga 1, initiativärende om etableringsfunktionen från Ehsan Nasari (C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasar (C), Jennie Claesson (L), Therez Almerfors (M) Jonas Segersam (KD) och 
Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till initiativet. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (C) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att initiativet 
ska besvaras. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara initiativet mot Ehsan Nasari (C) 
med fleras yrkande att bifalla initiativet och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
besvara initiativet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande att bifalla motionen. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 331  

Svar på initiativärende om att stärka 
resursskolorna från Jennie Claesson (L) 
KSN-2024-03373 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet enligt föredragningen. 

Sammanfattning 

Jennie Classon (L) har i ett initiativärende väckt den 20 november 2024 föreslagit att 
 kommunstyrelsen tillskjuter 10 miljoner kronor från posten för särskilda händelser för 
att säkerställa långsiktighet och kvalitet för resursskolorna. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat den 20 november 2024 
• Bilaga 1, initiativärende om att stärka resursskolorna och ge dem långsiktiga 

förutsättningar från Jennie Classon (L) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M) och Fredrik Hultman (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att omdisponera 12,6 mkr 
(eller 10mkr i andra hand) från KS till UBN för att förstärka resursenheterna för 2025. 

Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C) och Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Jennie Claesson (L) yrkar i första hand bifall till initiativet och i andra hand bifall till 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Ordföranden ställer därefter föreliggande förslag att besvara initiativet mot Jennie 
Claessons (L) yrkande att bifalla initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller 
föreliggande förslag att besvara initiativet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors(M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Det är av största vikt att alla barn i behov av stöd får det. Alla elever ska ha möjlighet att 
nå sin fulla potential. Därför måste resursenheterna få det stöd som de behöver. I våra 
förslag till mål- och budget fick resursenheterna de 12,6 miljoner som de har behov av, 
något vänsterstyret inte gjort. Det får nu konsekvenser och en lösning är att omdisponera 
medel från kommunstyrelsen till utbildningsnämnden för att förstärka resursenheterna 
2025. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-11-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 332  

Ekonomiskt stöd till Uppsalas 
studentorganisationer 2025 
KSN-2024-02523 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att återremittera ärendet till förvaltningen för att förtydliga fördelningen av 
stödet. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har under ett antal år stöttat Uppsalas studentorganisationer 
ekonomiskt genom ett årligt bidrag. Stödet är viktigt för att organisationerna ska 
kunna bedriva studiesocial-, alumn- och näringslivsfrämjande verksamhet.    

För att erhålla det ekonomiska stödet från Uppsala kommun förbinder sig respektive 
studentorganisation att genomföra aktiviteter som till exempel främjande av kontakter 
mellan studenter och arbetsmarknad eller kampanjen Varannan Vatten i samband 
med Valborgsfirandet. Dessa aktiviteter regleras genom årliga avtal mellan Uppsala 
kommun och respektive studentorganisation.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 november 2024 § 261 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 september 2024 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar att ärendet återremitteras till förvaltningen för att förtydliga 
fördelningen av stödet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) yrkande. 
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